
 

 

Hrvatsko knjižničarsko društvo 
Hrvatske bratske zajednice 4 
10000 ZAGREB 
 
Ur. broj: 57-1/21 

 

 

ZAPISNIK 

 

Sa 6. elektroničke sjednice Stručnog odbora HKD-a, koja je održana 24. lipnja u 11 sati, 

putem Zooma. Na predloženi Dnevni red očitovali su se: 

 

1. Amelia Kovačević, Komisija za knjižnične usluge za osobe s invaliditetom i osobe s 

posebnim potrebama  

2. Annemari Štimac – Komisija za slobodan pristup informacijama 

3. Blaženka Peradenić – Kotur, Komisija za državne informacije i službene publikacije  

4. Dunja Marija Gabriel, Komisija za narodne knjižnice  

5. Drahomira Cupar, Komisija za klasifikaciju i predmetno označavanje 

6. Dragutin Nemec, Komisija za autorsko pravo i otvoreni pristup; (zamjena za Dejanu 

Golenko, Komisija za pravne i srodne knjižnice  

7. Dunja Holcer, predsjednica Stručnog odbora, Radna grupa za društvene medije  

8. Dijana Machala, predsjednica HKD-a  

9. Indira Šamec Flaschar, Komisija za muzejske i galerijske knjižnice  

10. Dragana Koljenik, Komisija za informacijske tehnologije (zamjena za I. Matijević) 

11. Jasenka Zajec, Radna grupa za normizaciju  

12. Klaudija Mandić, Komisija za pokretne knjižnice (zamjena za N. Čabrić) 

13. Sofija Konjević, Komisija za nabavu knjižnične građe i međuknjižničnu posudbu 

Zamjena za K. Romić) 

14. Ljiljana Pavičić, Komisija za medicinske knjižnice  

15. Željka Salopek, Komisija za teoriju i znanstveni rad (zamjena za M. P. Selimić) 



16. Madlen Zubović, Komisija za srednjoškolske knjižnice 

17. Mirjana Čubaković, Komisija za osnovnoškolske knjižnice  

18. Marija Šimunović, Komisija za javno zagovaranje  

19. Nada Bezić, Komisija za glazbene knjižnice i zbirke 

20. Nina Jelača, Komisija za tehničke knjižnice  

21. Renata Bošnjaković, Komisija za zavičajne zbirke  

22. Sanja Brbora, Komisija za knjižničarsko nazivlje (zamjena za D. Živković) 

23. Snježana Čiča, Radna grupa za manjinske knjižnice  

24. Ida Gašpar, Komisija za knjižnične usluge za djecu i mladež (zamjena za V. Štivić) 

25. Tamara Marija Seme, Komisija za bolničke knjižnice  

26. Breza Šalamon-Cindori, predsjednica Odbora za nakladničku djelatnost 

 
 

DNEVNI RED: 
 
1. Usvajanje Dnevnog reda 
2. Usvajanje zapisnika s 5. elektroničke sjednice Stručnog odbora 

3. Prijedlog članova Programskog i Organizacijskog odbora 12. okruglog stola za Školske 
knjižnice Autorsko pravo i digitalno okruženje 

4. Prijedlog programsko-organizacijskog odbora za Drugi stručni skup Izgradnja, upravljanje i 

evaluacija zbirki Obvezni primjerak – razvoj i uloga 

5. Prijedlog redaktora za prijevod 3. izdanja priručnika UNIMARC-B 

6. Prijedlog članova Povjerenstva za obilježavanje Dana hrvatskih knjižnica 2021. 

7. Prijedlog članova Povjerenstva za organizaciju izvještajne Skupštine HKD-a 2021. 

8. Priprema programa HKD-a za Poziv za predlaganje programa javnih potreba u kulturi 

Republike Hrvatske za 2022. godinu 

9. Razno  

 
 

AD. 1. Usvajanje dnevnog reda 
Na početku sjednice predsjednica Stručnog odbora Dunja Holcer pozdravila je sve prisutne te 
predložila izmjenu i dopunu Dnevnog reda. Točka 6. ponuđenog dnevnog reda bi se brisala, a 
dodala bi se točka Izmjene u programskim i organizacijskim odborima stručnih skupova, koji 
su već bili izglasani, ali u međuvremenu je došlo do novih promjena.  
Novi dnevni red usvojen je jednoglasno. 
 
AD. 2. Usvajanje zapisnika s 5. elektroničke sjednice Stručnog odbora 
Zapisnik je usvojen jednoglasno. 
 
AD. 3. Prijedlog članova Programskog i Organizacijskog odbora 12. okruglog stola za 
Školske knjižnice Autorsko pravo i digitalno okruženje 



Prijedlog članova jednoglasno je usvojen. 
 
AD. 4. Prijedlog programsko-organizacijskog odbora za Drugi stručni skup Izgradnja, 

upravljanje i evaluacija zbirki Obvezni primjerak – razvoj i uloga 

Prijedlog članova jednoglasno je usvojen. 

 

AD. 5. Prijedlog redaktora za prijevod 3. izdanja priručnika UNIMARC-B 

Predsjednica HKD-a Dijana Machala rekla je da bismo trebali prvo dobiti informacije u vezi s 

prijevodom – u kojoj je fazi, je li to tiskano ili elektroničko izdanje itd. Dunja Holcer rekla je 

kako je primila mail od Diane Polanski u kojem navodi da je prijevod završen (prevele su 

Petra Petrović, Diana Polanski i Vesna Stričević) te da su kolegice Monika Batur (NSK) i Ana 

Vukadin (NSK) prihvatile poziv Komisije da naprave stručnu redakciju prijevoda. Također, 

Diana Polanski rekla je kako bi to bilo elektroničko izdanje. Dijana je odgovorila kako je to 

nije stručna aktivnost koja je išla na financijske obveze Društva, a odabir redaktora sa sobom 

nosi financijsku obvezu. Uz to, istekao nam je ugovor za Unimarc, a ne zna se je li Komisija 

možda postigla dogovor s IFLA-om u vezi s time. Dijana predlaže da se ta aktivnost opiše i 

proslijedi Stručnom odboru, da se sazna koji su izvori financiranja. Dunja je zaključila da će se 

Komisiji za katalogizaciju uputiti zamolba da dostave obrazložen plan s financijskom 

konstrukcijom, imamo li autorska prava na to, i kada to stigne u pismenom obliku, ponovno 

će ići na Stručni odbor. 

Ovi prijedlog je jednoglasno usvojen. 

 

AD. 6. Izmjene u programskim i organizacijskim odborima skupova 

Amelia Kovačević, Komisija za knjižnične usluge za osobe s invaliditetom i osobe s posebnim 
potrebama, javila je da je došlo do promjene u Programskom i organizacijskom odboru 17. 
OS-a KOIPP-a: iz članstva izlaze Sanja Bunić, Marija Šimunović, Davorka Semenić-Premec, 
Jasmina Sočo. Novi sastav Programskog i organizacijskog odbora: Dunja Marija Gabriel, 
Amelia Kovačević, Ljiljana Sabljak, Dijana Sabolović-Krajina, Željka Miščin, Maela Rakočević-
Uvodić, Sanjica Faletar Tanacković, Anita Malkoč Bišćan, Vlasta Šolc, Ksenija Švenda Radeljak, 
Jelena Lešaja, Matija Panić, Katarina Todorcev Hlača, Dunja Holcer.   
Prijedlog je jednoglasno usvojen. 
 
Dunja Marija Gabriel, Komisija za narodne knjižnice, rekla je kako je došlo do promjena u 
Programskom i Organizacijskom odboru skupa Koje baze podataka korisnici narodnih i 
školskih knjižnica trebaju? Skup je s prošle godine odgođen za ovu godinu, ali je u 
međuvremenu došlo do izmjene u članstvu Komisije, pa je prijedlog PO i OO: Dunja Marija 
Gabriel, Tea Grašić-Kvesić, Matea Bakmaz, Marija Bartolić, Lidija Šajatović, Martina Sanković, 
Frida Bišćan, Mirjana Dimnjaković, Iva Grković, Vinka Jelić-Balta, Željka Miščin (članice 
Komisije za narodne knjižnice),  Gordana Šutej (Komisija za osnovnoškolske knjižnice), 
Aleksandra Pikić (Komisija za statistiku i pokazatelje uspješnosti u knjižnicama), Marica Šapro 
Ficović (potpredsjednica HKD-a).  
Prijedlog je jednoglasno usvojen. 
 



Renata Bošnjaković, Komisija za zavičajne zbirke, dostavila je prijedlog članova Programskog i 
Organizacijskog odbora za 4. okrugli stol: Zavičajni fondovi i zbirke u knjižnicama panonskog 
prostora: riznice zavičajne prošlosti, no kako nije bilo izmjena, nije bilo potrebno glasanje. 
PO i OO su jednoglasno potvrđeni. 
 
AD. 7. Prijedlog članova Povjerenstva za organizaciju izvještajne Skupštine HKD-a 2021. 
 
Dijana Machala rekla je kako prijedlog nije stigao unaprijed, jer ga nema. Zato upućuje poziv 
komisijama da se prijave članovi koji su zainteresirani za sudjelovanje u Povjerenstvu za 
organizaciju Skupštine. Prije dvije godine, kada je također bila Izvještajna skupština, tražili 
smo financiranje Ministarstvo znanosti, što smo i dobili, te smo u sklopu Interlibera 
organizirali znanstveno-stručni skup vezan uz izradu naših strategijskih dokumenata. Ove 
godine također planiramo tražiti sredstva Ministarstva znanosti za organizaciju Skupštine, a 
kako se u studenome obilježava 30. obljetnica pada Vukovara te s obzirom na investiciju u 
knjižnicu Vinkovci, to je prilika da se naša Skupština organizira povodom te obljetnice, uz 
određenu stručno-znanstvenu temu. Zato se upućuje poziv svim zainteresiranim članovima 
komisija za Programski odbor. 
Dunja Holcer pozvala je sve predstavnike komisija da prenesu informaciju članovima te da 
prijedloge dostave Uredu HKD-a. 
 
AD. 8. Priprema programa HKD-a za Poziv za predlaganje programa javnih potreba u 
kulturi Republike Hrvatske za 2022. godinu 

Dunja Holcer obavijestila je sve da trebaju sazvati članove svojih radnih grupa, komisija, 

sekcija i isplanirati aktivnosti za sljedeću godinu, s tim da naglasak treba biti na razvojnim 

projektima. Dijana Machala ponovila je zaključke HKV-a u vezi s programima. Ove su godine 

smanjena sredstva za projekte koji se ponavljaju iz godine u godinu, a nemaju razvojni 

aspekt. Također, preporuka je da se neki komplementarni skupovi spoje. Dosta skupova koje 

ima HKD trebale bi voditi knjižnice, dok bi HKD-ovi skupovi trebali biti usmjereni na razvojne 

programe, koji  iza sebe ostavljaju dugoročnije rezultate (istraživanja, analize, izvještaji). Uz 

to, od ove godine Ministarstvo kulture od HKD-a traži ulaganje 20 posto vlastitih sredstava 

od odobrenih sredstava za pojedini projekt. HKD nema vlastitih sredstava, jer se za njegovo 

financiranje također dobiva novac od Ministarstva kulture. Ove smo godine morali poslati 

Ministarstvu traženu izjavu, jer nam inače ne bi bila isplaćena sredstva. Zato su svi oni koji 

planiraju projekte zamoljeni da to bude na financijski održiv način (kotizacija, sponzori). 

Dunja Holcer odredila je rok za dostavu projekata 16. 7. Uredu HKD-a. 

Drahomira Cupar pitala je postoji li primjer razvojnog projekta kojim bi se mogli voditi pri 
pisanju programa. Dijana je odgovorila da je to prošlogodišnji projekt Čitanje - poticajne i 
istraživanje : hrvatska baza podataka - druga faza razvoja, a ove godine Upravljanje 
karijerama u knjižničarstvu CSSU-a. 
Dijana je istaknula da i svi programi koji nastaju u suradnji moraju imati pismo namjere svih 
članica projekta, s navedenim podacima o tome što će tko raditi. Također, rekla je da 
programe treba planirati kao da će se održati uživo, a onda će se vidjeti kakva će situacija biti 
sljedeće godine. 
 
AD. 9. Razno 



Dijana Machala govorila je o IFLA-inom kongresu, koji se ove godine održava virtualno. 
Otvorene su prijave do 6. 7., a ranija kotizacija je 60 eura za članove i 80 za ostale. Kako smo 
mi na Ministarstvu kulture prijavili taj skup kao da će se održati fizički, tražit ćemo od 
Ministarstva prenamjenu tog  novca tako da se plate kotizacije i članovima IFLA-inih komisija, 
ali i zainteresiranim članovima HKD-ovih komisija koji nisu članovi IFLA-e. Tako je pozvala sve 
predstavnike komisija da predlože nekoga tko bi bio za to zainteresiran, uz pismeno 
obrazloženje kako bi sudjelovanje te osobe pridonijelo radu HKD-a. Rok dostave je 1. 7.  
Dijana je spomenula i kako nam je došao račun za IFLA-u, koji iznosi 1200 eura godišnje. Za 
udrugu plaćamo 800 eura, a uz to još plaćamo i šest dodatnih komisija, iako nemamo 
članove u svima. Predloženo je, s obzirom na nepovoljnu financijsku situaciju, da izađemo iz 
komisija u kojima nemamo članove. Dunja Holcer se složila s potrebom evaluacije komisija, 
ali i općenito našeg sudjelovanja u IFLA-i, jer i mnogi članovi koji su bili u tim komisijama nisu 
izvještavali o tome što se događa, što treba napraviti u suradnji sa Stručnim odborom. Dijana 
Machala je pozvala komisije da naprave plan svoga sudjelovanja u radu IFLA-inih komisija, pa 
će se iz toga vidjeti koje komisije više ne moramo plaćati. Dunja Holcer zaključila je da IFLA 
treba biti zasebna točka na nekoj od sljedećih sjednica. 
Marija Šimunović postavila je pitanje o strateškom dokumentu HKD-a. Dijana je odgovorila 
da se od njega nije odustalo, to je posao koji treba napraviti i predložila je da i to bude jedna 
od točaka budućih sjednica Stručnog odbora.   
 

      

  

Zapisnik sastavila Morana Zajec,  
administrativna tajnica HKD-a 

 
 


